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DAGSORDEN 

Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Niels Dueholm 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 17. marts 2025 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: Bykontoret, Mødelokale 1 

Tilstedeværende:  
Anne Knudsen, Niels Dueholm, Morten Thrane, Lars 
Christiansen 
 
Fraværende:  
Flemming Petersen 

 

1. Orientering fra formanden 
 
Resumé 

• LUKKET SAG 
• LUKKET SAG 
• Områdefornyelse: Første udkast er kommet, og udsendt til følgegruppen. Kommentarer senest den 

20. marts om morgenen. 
 
Drøftelse og konklusion 
 

2. Orientering fra bychefen 
 
Resumé 

• Områdefornyelse: Bykontoret bistår pt. Viborg Kommune med at finde billeder til rapporten til den 
kommende områdefornyelse.  

• Broen: I denne uge afsøger jeg forskellige samarbejdsformer i forbindelse med den videre Drift af 
Broen. Første skridt bliver at få skik på indgangsdøren og tilbud til de unge, der bruger stedet i 
dagtimerne. Dernæst at få sat en stabil ramme omkring aktiviteter i Broen.  

• Kulturfestival: Planlægningen er i fuld gang, og de to første planlægningsmøder er holdt. Det bliver 
igen i år en festival med varieret program med et par store arrangementer. Herunder Grøn 
Grundlovsdag arrangeret af Nørgaards Højskole.  

 
 
Drøftelse og konklusion 
 

3. Årsregnskab 2025 
 
Resumé 
Endelig godkendelse af årsregnskab 2025 til fremlæggelse på generalforsamlingen 
 
Vedlagt:  
- Årsregnskab for Bjerringbro Byforum 2025 
 
Drøftelse og konklusion 
Årsregnskabet godkendes af bestyrelsen og indstilles til generalforsamlingens godkendelse.  
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4. Indkomne forslag til behandling på generalforsamlingen 
 
Resumé 
Ifølge foreningens vedtægter §6.3 kan alle medlemmer få et forslag behandlet på foreningens 
generalforsamling, hvis forslaget er formanden i hænde seneste en uge efter indkaldelsen. Sidste frist for 
aflevering af forslag til formanden er fredag den 14. marts.  
Eventuelt indkomne forslag præsenteres på mødet til videre drøftelse.  
 
Drøftelse og konklusion 
Der er ingen indkomne forslag.  

5. Forslag fra Borgerudvalget om indkøb af flagstænger til opstilling på Niels Due Jensens Plads 
 
Resumé 
Siden oprettelsen af Niels Due Jensens Plads har det været drøftet, om det var muligt at opsætte 
flagstænger på indfaldsvejene til pladsen.  
 
Bjerringbro Byforum søgte derfor 5. april 2024 Viborg Kommune om lov til at etablere 10 flagstangholdere 
med låg ved indfaldsvejen til pladsen. I samme ansøgning søgte Byforum om Viborg Kommune ville 
etablere en stor by-flagstang på pladsen. Den 26. april 2024 meddelte Viborg Kommune afslag til opstilling 
af en by-flagstang, og tilladelse til etablering af flagstangholdere.  
 
Begrundelsen for ansøgning om flagstangholdere (nedgravet) skyldes, at flagstængerne skal opsættes og 
nedtages fra gang til gang for at undgå hærværk.  
 
Da nedgravning af holderne ikke var muligt gennem bypedellerne søgte Byforum 14. juni 2024 om Viborg 
Kommune ville stå for nedgravningen, og ansøgningen blev imødekommet en 24. juni 2024.  
 
Et tilbud på flagstænger fra Vejrumbro Hegn & Flagstænger på kr. 30.600,- var dog for dyrt ift. Byforums 
økonomi, og derfor blev projektet sat på hold indtil 2025.  
 
Borgerudvalget har fremsendt et nyt forslag om etablering af flagstænger. Antallet af flagstænger er 
sænket til 8, ligesom flagstængerne er en meter kortere end først ønsket. Ansøgningen er vedlagt som 
bilag.  
 
Prisen på 8 flagstænger med flagstangholdere er kr. 16.000.  
Pengene er ikke sat af i budgettet.  
 
Bilag:  
- Placering af flagstænger jf. ansøgning til Viborg Kommune april 2024 
- Ansøgning fra Borgerudvalget om opstilling af flagstænger  
- Oversigt over indhentede tilbud med kravsspecifikation  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen besluttede at:  

- Der bevilges 16.400 kroner til indkøb af flagstænger og rør til nedstøbning. 
- Indkøb og den videre dialog med Viborg Kommune om nedgravning af rør overlades til 

Borgerudvalget 
- Det forudsættes at flagstængerne tages ned fra gang til gang, så der ikke opstår en permanent 

opstilling af flagstænger på pladsen 
- Flagstængerne placeres to og to ved de ydre indgange til pladsen. Ikke ved scenen.  
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6. LUKKET SAG 
  

7. Evt. 
- Sikre skoleveje: Viborg Kommunes beslutning om at sende indsatserne omkring skoleveje i høring 

hos skolen er endnu ikke gennemført. Byforum sender ikke noget høringssvar, med mindre Viborg 
Kommune sender det i høring hos os. Enhver privat borger kan dog af egen drift sende et 
høringssvar.  

- Borgercafé: Borgerudvalget holder borgercafé den 24/4 i Byens Hus. Det planlægges at Å-
Promenaden er aftenens emne.  

- Det nye land: Borgerudvalget spørger, om der må ryddes op på arealet ved banen. Det opfordres til 
at Byens Hus tager kontakt til DSB.  

- Foreningsudvalget: Michael Jensen er genvalgt som formand for foreningsudvalget 
- Kulturudvalget: Dagny Vistisen er genvalgt som formand for kulturudvalget 
- Detailudvalget: Morten Thrane er genvalgt som formand for detailudvalget 
- Borgerudvalget: Anne Knudsen er genvalgt som formand for borgerudvalget 

  
Næste møde i bestyrelsen er Generalforsamlingen den 20. marts kl. 18. Bestyrelsen mødes 17.30. 
 
Næste ordinære bestyrelsesmødet er den 7. april kl. 19-21 med forudgående dialogmøde med 
Borgerudvlaget kl. 18-19. 


